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Utilizarea semnaturii electronice pe scara larga în economia româneasca ar aduce

beneficii în multe industrii (Concordia)

Utilizarea semnaturii electronice pe scara larga în economia româneasca ar aduce beneficii în multe

industrii, în conditiile în care procedurile contractuale vor fi simplificate, a afirmat Radu Burnete,

directorul executiv al Confederatiei Patronale Concordia, în cadrul unei conferinte de presa.

 

"Eu ma uit la multe alte industrii, dincolo de sistemul bancar cu care am stat de vorba. Gânditi-va la cozile din

vami. Transportatorii nostri trebuie sa semneze o gramada de documente când trec aceste vami. (...) Daca ar avea o

aplicatie, cu o astfel de semnatura electronica, s-ar fluidiza destul de mult traficul. Am vrut sa liberalizam cât mai

mult piata de energie. Nu stiu daca ati încercat va schimbati contractul de la un furnizor la altul. Trebuie sa trimiti

o roaba de documente acolo", a mentionat Radu Burnete, în cadrul unei conferinte organizate de Confederatia

Patronala Concordia.

 

El a mentionat ca ar trebui sa se construiasca sisteme simple prin care si unor oameni care nu sunt foarte educati

digital sau nu sunt nativi digitali sa le fie usor sa interactioneze cu firme sau autoritati.

 

De asemenea, presedintele Asociatiei Patronale a Industriei de Software si Servicii (ANIS), Mihai Matei, a

subliniat necesitatea utilizarii semnaturii electronice pe scara larga, în economia româneasca.

 

"Impactul este clar, creste eficienta, creste productivitatea si se va vedea în PIB, în momentul în care poti sa faci

tranzactii mai repede. Cu cât digitalizam mai multe interactiuni, cu atât vom avea o economie mai puternica. Şi

mai adaug un exemplu care mie mi-a consumat din viata anul asta. Mi-am înscris copiii la liceu, am stat la cozi 8

ore în total pentru înscrierea la Evaluarea Nationala, ca sa depunem niste hârtii semnate cu pix albastru. Nu se

poate asa ceva în anul 2023", a adaugat Mihai Matei.

 

Potrivit reprezentantilor Concordia, mediul de afaceri trage un semnal de alarma cu privire la proiectul de lege care

ar trebui sa reglementeze utilizarea semnaturii electronice.

 

"Cadrul legal actual este depasit de 20 de ani. În Parlament se afla în dezbatere un proiect de lege care îsi propune

sa modernizeze reglementarea generala a semnaturii electronice, dar avem rezerve ca exista vointa politica în

aceasta directie. (...) Pentru o economie concurentiala cu dinamica tranzactionala rapida, este important sa se

accesibilizeze semnatura electronica pentru companii si pentru cetateni, prin consacrarea unei valori juridice mai

ridicate a semnaturii electronice avansate si prin reglementarea mai democratica a celor care o pot furniza.

Reglementarile europene merg în aceasta directie, în timp ce proiectul actual din Parlament restrânge piata si

creeaza un oligopol", sustin reprezentantii Concordia. 
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